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Oszd meg kenyeredet az éhezővel, és ne zárkózz el testvéred elől. (Ézs 58, 7) 

Minden ünnepnek megvannak a maga hagyományai. Az adventhez hozzátartozik az adventi 

koszorú a négy gyertyával, a készülődés karácsonyra. Díszbe öltöztetjük otthonainkat, ajándékokat 

készítünk vagy vásárolunk szeretteinknek, megtervezzük a karácsonyi menüt, majd bevásárlunk 

hozzá. Az ünnepekre pedig várjuk rokonainkat, barátainkat. Szenteste pedig templomba megyünk. 

Viszont idén úgy néz ki, hogy a megszokott készülődés, a várva várt hangulat nem lesz olyan, 

mint az elmúlt években. Mikor gyülekezetünk elnöksége megfogadta a Püspöki Tanács javaslatát, 

hogy látva a koronavírus fertőzöttek rohamosan növekvő számát, a ránk bízottak egészségének 

védelme érdekében bizonytalan ideig nem tartunk istentiszteleteket és egyéb gyülekezeti alkalmakat. 

Már akkor hatalmas aggodalom fogott el, hogy vajon mi lesz karácsonnyal? Együtt lehetünk-e 

szenteste a templomban? 

Nekem egészen kicsikoromtól vannak emlékeim a szentesti istentiszteletekről, és nem is 

tudnám elképzelni anélkül a karácsonyt, hogy ne menjek templomba. Még nem volt olyan karácsony, 

amikor kihagytam volna az istentiszteletet. Tudom, hogy ezzel nem csak én vagyok így, hanem a 

Testvérek is. 

Viszont látni és hinni kell azt is, hogy a karácsony - az örök üzenet, hogy Isten személyesen 

Jézus Krisztusban meglátogatta az emberiséget-, az idén is megvalósul. Az igazi karácsony sohasem a 

külsőségekről szólt, sohasem arról, hogy én meg tudom e „látogatni” az Istent a templomban. Hanem 

éppen ellenkezőleg: Ő az, aki eljött hozzánk, Ő az, aki most is, 2020. karácsonyán is be akar lépni az 

életünkbe és boldog, békés, szeretettel teli karácsonyt szeretne nekünk ajándékozni. Erről szól az 

igazi advent is. Adventus Domini, ami annyit jelent: az Úr eljövetele. Tehát nem mi megyünk Őhozzá, 

hanem éppen fordítva: Ő látogat meg minket! 

„Maradjanak otthon!” – ismétlik mindenhonnan. Esti kijárási korlátozások, zárkózottabb élet. 

Mit tudunk tenni? Találkozhatunk hamarosan a templomban? Nem tudom. 

A hónap igéje viszont inspirált arra, hogy bár nem csak a templom ajtaja van zárva, mi magunk 

sem járkálunk ki fölöslegesen, de jelen hírmondóval és a benne található írásokkal szeretném 

„házhoz vinni” az Isten igéjét (biblikusan mondva és az igével összecsengve a „mennyei kenyeret”), 

hogy ezáltal valóban felkészülhessünk Urunk érkezésére, és közelebb kerüljünk karácsony igazi 

üzenetéhez. Így ír nekünk Ézsaiás próféta: Oszd meg kenyeredet az éhezővel, és ne zárkózz el 

testvéred elől. 

Kérem a Testvéreket, akik éhezik Isten igéjét, hogy fogadják szeretettel a soron következő igei 

gondolatokat, és lehetőség szerint vasárnapról-vasárnapra, ünnepnapról-ünnepnapra haladjanak 

olvasásával. 

Jó olvasást és áldott készülődést kívánva testvéri szeretettel: 

Bajnóczi Márió, lelkész 



Királyod érkezik hozzád, aki igaz és diadalmas. (Zak 9, 9b) 

ADVENT 1. VASÁRNAPJA, 2020.11.29. 

A sport már kisgyermek korom óta része az életemnek. Éppúgy szeretek aktívan sportolni, mint 

ahogy szeretem a világ nagy sporteseményeit nyomon követni a televízióban. Érdekes volt tavasszal 

átélni, ahogy sorra maradnak el a nagyobb sportesemények, például a Bajnokok Ligája mérkőzések. 

Viszont azt jó volt látni, hogy ezek a sportolók nem maradtak tétlenek, hanem az otthoni karantén 

alatt még többet edzettek, hogy a pár hetes vagy akár hónapos kihagyás után még jobb formában 

térjenek vissza a pályára. A képek és videók tanúsága szerint pedig nagyon sok sportolónál igen 

látványos volt a fizikai fejlődés. 

Az ádventi időszak olyan, mint a sportban a felkészülési időszak.  A tréning a verseny előtt. A 

sok edzés, a készülődés. A verseny, a megpróbáltatás pedig maga a karácsony. Ahhoz, hogy a 

sportoló rendesen felkészüljön a versenyre, rengeteget kell edzenie. De vajon mit várhat az a 

sportoló, aki kihagyja a tréninget, kihagyja az edzéseket? El lehet úgy is menni a versenyre, de nem 

fog sikerülni az a verseny. Annak csak bukás lesz a vége. 

A keresztény ember számára éppígy felkészülés az adventi időszak is. Aki ugyanis nem készül 

fel lelkiekben karácsonyra, hanem csak úgy „beesik” az ünnepbe, mint aki idegesen, kapkodva és 

stresszesen azon kapja magát, hogy máris karácsony van, annak nem biztos, hogy sikerül megélnie 

azt, amit aznap szoktunk egymásnak kívánni: a boldog, békés karácsonyt. 

Hogyan készüljünk fel adventben? Zakariás próféta advent első vasárnapján egy rövid 

kijelentést ad igéjében: királyod érkezik hozzád. 

Régen, ha egy király útnak indult, heroldok, azaz útkészítők jártak előtte. Ez úgy történt, hogy 

szolgák mentek a király előtt akár egy-két nappal, és gondoskodtak a zavartalan utakról. Amikor 

Zakariás próféta advent első vasárnapján úgy szól hozzánk, hogy királyod érkezik hozzád, akkor ő is 

erre a tiszteletteljes útkészítésre bíztat minket. 

Nem akármire készülünk adventben! Pontosabban nem akárkire várunk! Jézusra, a Királyra, a 

mi Urunkra várunk, aki nem csak vendégnek jönne el hozzánk, hanem azért, hogy házigazdaként 

átvegye életünk fölött az uralmat. Azért jön el, hogy valóban életünk ura legyen. Hogy szebbé, 

békésebbé és boldogabbá tegye életünket. De csak oda, csak abba a szívbe megy be, ahol ezt 

megengedik neki. 

Ezt a várakozást pedig nem tétlenség előzi meg. Ahogy annak idején a királyok előtt is 

megtisztították az utat, nekünk is úgy kell rendbe tennünk lelkünket karácsonyra, Jézus fogadására. 

Mint ahogy amikor vendégeket várunk, akkor is kitakarítunk, kellemesebbé tesszük az otthoni 

légkört, kedveskedünk a vendégnek, ugyanúgy kell készülni lelki értelemben is az adventi időszakban. 

Tegyük szívünket késszé az igaz és diadalmas Király érkezésére! Kezdjük el még ma! Ehhez 

legyenek segítségül a soron következő vasárnapok igéi. 

Ámen! 

 


